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Presselogen og Journalistforbundet:  
Det skal være muligt at stille ét spørgsmål ad gangen 

 

 

I Folketingets Presseloge og Dansk Journalistforbund har vi stor respekt for, at vi alle befinder 

os i en ganske ekstraordinær situation. 

 

Men efter vores opfattelse lægges der i øjeblikket nogle unødvendige restriktioner ned over 

medierne og journalisterne i en tid, hvor det er ekstra vigtigt, at vi kan stille både uddybende og 

kritiske spørgsmål til regeringen og myndighederne. 

 

I forbindelse med regeringens pressemøder bør det være muligt for den enkelte journalist at 

kunne stille ét spørgsmål ad gangen.  

På baggrund af svaret på det første spørgsmål skal der herefter være mulighed for at kunne 

stille et opfølgende spørgsmål.  

Dette kan være afgørende for belysningen af det emne, som journalisten spørger ind til. 

 

Denne praksis med et opfølgende spørgsmål er regeringen og Folketingets medlemmer også 

vel bekendt med fra debatterne i Folketingssalen. 

 

Fra mediernes og journalisternes side ønsker vi desuden at kunne være til stede i det rum,  

som pressemødet bliver holdt i, lige så snart det igen vil være sundhedsmæssigt forsvarligt. 

For uanset berettigelsen af alle restriktionerne, så er afstanden imellem spørgeren og svareren 

ikke til gavn for god, oplysende og kritisk journalistik. 

 

Vi håber på en imødekommelse af disse forslag, og ser frem til at høre nærmere om dem. 

 

 

Venlig hilsen 

 

Rikke Gjøl Mansø Tine Johansen  

formand, Folketingets Presseloge formand, Dansk Journalistforbund 

 


